

Internal Shari'ah Supervision Committee

بسم الله الرحمن الرحيم

In the Name of Allah – the Most Gracious, the Most Merciful

Shari'ah Certificate (Fatwa)

شهادة شرعية (فتوى)

23 May 2023

3 ذو القعدة 1444

All praise is due to Allah, peace and blessings be upon the Prophet Muhammad, and be upon his relatives and all his companions; now therefore,

الحمد لله رب العالمين والصلوة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين؛ أما بعد،

Business Choice Current Accounts

The Internal Shari'ah Supervision Committee ("ISSC") of ADCB Islamic Banking ("Bank") has reviewed the underlying structure, mechanism and following documents in respect of Business Choice Current Accounts.

Structure & Mechanism

Business Choice Current Accounts are transactional accounts for everyday banking and allows deposits, cash withdrawals, transfers with complete flexibility. It is based on Qard Hasan structure (a deposit with the bank without the expectation of any profit) whereby customer places deposit with the Bank which is guaranteed by the bank and customer is not entitled to receive any profit on the deposit amount. Customer may demand the deposit or withdraw as required.

Documentation

1. Application Form
2. Terms & Conditions for Shari'ah Compliant Account Operation
3. Additional documents as per the Bank's requirements

Approval

The ISSC hereby confirms that the structure, mechanism and documentation for the ADCB Islamic Banking's Business Choice Current Accounts comply with the rules and principles of Shari'ah as set out in Shari'ah Standards published by the Accounting and Auditing Organization for Islamic Financial Institutions (AAOIFI).

Allah knows the best.

د. محمد داود بكر (عضو)

Dr. Mohd Daud Bakar (Member)

د. سالم آل علي (عضو)

Dr. Salim Al Ali (Member)

حسابات الاختيار الأمثل للأعمال

قامت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية بنك أبوظبي التجاري للصيغة الإسلامية بمراجعة الهيكل والأالية والمستندات التالية بخصوص حسابات الاختيار الأمثل للأعمال.

هيكل وأآلية المنتج

حسابات الاختيار الأمثل للأعمال هي حسابات للمعاملات المصرفية اليومية، ويسمح بإجراء عمليات إيداع والسحب والحوالات المالية بسهولة تامة. يقوم الحساب الجاري على مبدأ القرض الحسن (أي إيداع أموال لدى البنك دون توقع أي أرباح) ويدفع العميل بموجبه أمواله لدى البنك الذي يضمن هذه الأموال دون أن يحصل العميل على أي ربح عن المبالغ المودعة. ويحق للعميل طلب الرصيد أو سحبه بحسب الحاجة.

المستندات

1. نموذج الطلب
2. الأحكام والشروط الخاصة بالحسابات المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية
3. المستندات الإضافية حسب متطلبات البنك

الموافقة

تؤكد لجنة الرقابة الشرعية الداخلية بموجبه بأن الهيكل والأالية والمستندات المتعلقة بحسابات الاختيار الأمثل للأعمال متوافقة مع أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية على النحو المنصوص عليه في المعايير الشرعية الصادرة عن هيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية.

وأ والله أعلم.

د. إبراهيم المنصورى (عضو)

Dr. Ibrahim Almansoori (Member)

د. أسامة بحر (عضو)

Dr. Osama Bahar (Member)

أ.

د.

أ. د. جاسم الشامسي (رئيس لجنة الرقابة الشرعية الداخلية)

Prof. Dr. Jassim al-Shamsi

(Chairman of Internal Shari'ah Supervision Committee)